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   Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs på kommunens digitala anslagstavla. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2024-06-19 
Anslaget sätts upp: 2024-07-03  Anslaget tas ned: 2024-07-25 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelsens kansli  
 
Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Frida Welin    

Plats och tid 
Oskarshamnssalen, 2024-06-19 klockan 09:30-12:00 

Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande jäv § 191 
Anita Hultgren, tjänstgörande ersättare §§ 190-191 
Lucas Lodge (M) 1:e vice ordförande, jäv § 191 
Leif Axelsson 2:e vice ordförande 
Anton Sejnehed (S) 
Marie Holmgren (S) 
Sofia Gerhardsson (S) 
Yvonne Bergvall (S) jäv § 190 
Rolf Lindström (M) 
Robin Hanzl (M)  
Stefan Pettersson (M), tjänstgörande ersättare §§ 190-191 
Sven-Arne Ericsson (SD) 
Johanna Bäckström Wörmke (SD) jäv § 190  
Ted Nyberg (SD), tjänstgörande ersättare § 190 
Ingemar Lennartsson (KD) 
Karl-Erik Gustavsson (L) 
Fredrik Jonasson (V) 
Magnus Larsson (C) 

Icke tjänstgörande ersättare 
Anita Hultgren (S), Stefan Pettersson (M), Emil Jörgensen (M), Ted Nyberg (SD), Rebecka Englund 
(KD) och Veronika Guljas (V).  

Övriga deltagare 
Förvaltningsekonom Sandra Gustavsson §§ 178-181, förvaltningschef Mats Johansson §§ 180-183, 
förvaltningsekonom Kerstin Nilsson §§ 180-183, ekonomichef Fredrik Thunberg §§ 183-184, 
biträdande ekonomichef Åsa Hällerståhl § 184, kommundirektör Henrik Andersson och 
kommunsekreterare Frida Welin.  

Paragrafer 
§§ 176-199 

Justeringens plats och tid 
Digital signering sker vid den tidpunkt som anges i den digitala signaturen på protokollet sista sida.  
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§ 176   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Ingemar Lennartsson (KD) utses att tillsammans med ordförande justera dagens protokoll.  
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§ 177   

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 178  Dnr KS 2023/000803-5 

Svar på medborgarförslag 16/23 - Besvärsgatan 

Kommunstyrelsens beslut 
Medborgarförslaget avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I medborgarförslag inskickat av Ingrid K-Hammarqvist föreslås att kommunen ändrar beläggningen i 
Besväret för att förbättra tillgängligheten i området.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Besväret och Fnyket är några av kommunens äldsta stadsdelar som består av väl bevarade trähus  
från 1800-talet. Gatorna i området är belagda med kullersten Vi är införstådda med att kullerstenar 
medför svårigheter, särskilt för de som cyklar eller har begränsad rörlighet.  
 
Krav på tillgänglighet i publika miljöer har funnits i plan- och bygglagstiftningen (PBL) sedan 1960-
talet och kravnivån har utvecklats efterhand. Markbeläggningen i Oskarshamns kommun ska 
underlätta tillgängligheten för personer med fysiska funktionshinder. Rullstolsburna och personer 
med nedsatt rörlighet ska kunna ta sig fram utan att passera höga kanter. Det ska finnas gångstråk 
som är fria från hinder, där personer med nedsatt synförmåga får hjälp av naturliga ledstråk såsom 
fasader, kantstöd, planteringar med mera för att kunna orientera sig. Gångbanor ska ha en så slät 
och halkfri beläggning som möjligt. I samband med VA-arbete i området kommer markbeläggningen 
att ses över. Oskarshamns kommun arbetar också med olika varianter av taktila ledstråk.  
 
Alla kommuner har dock möjlighet att bevara den bebyggelse som anses oersättlig till följd av dess 
historiska, kulturhistoriska, miljömässiga eller konstnärliga värde genom de skyddsbestämmelser 
och rivningsförbud som finns att tillgå i plan- och bygglagen. Lagen syftar till att främja en långsiktig 
hållbar livsmiljö både för de som lever i dagens samhälle och för kommande generationer. Att värna 
om kulturarvet är ett sätt att trygga en hållbar livsmiljö, vilket också anges i 1 kap. 1 § PLB.  
 
Trots nackdelar har kullerstenar också betydande kulturella, estetiska och historiska värden som gör 
dem viktiga att bevara på vissa platser. Besväret har ett kulturhistoriskt värde med unik atmosfär. 
Kullerstenen där bidrar till att bevara stadens historia och är ett attraktivt besöksmål för turister. 
Kullerstenar är även ett hållbart och miljövänligt material. De har en lång livslängd och kräver mindre 
underhåll jämfört med asfalt och betong. Mot bakgrund av detta föreslås att medborgarförslaget 
avslås.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få särskilda konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor föreslår 2024-06-11 § 
76 att kommunstyrelsen bör avslå medborgarförslaget med hänvisning till yttrandet från tekniska 
kontoret.  
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Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
KSNAT 2024-06-11 § 76 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret 2024-05-30 
Medborgarförslag 16/23 
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§ 179  Dnr KS 2024/000113-12 

Månadsuppföljning maj 2024, Tekniska kontoret 

Kommunstyrelsens beslut 
Tekniska kontorets månadsuppföljning per 31 maj 2024 godkänns. 

Ärendet 
Månadsuppföljning per 31 maj 2024 och årsprognos har sammanställts för Tekniska kontoret, se 
bilaga 1 och 2. Belopp inom parentes nedan avser föregående månadsuppföljning. 

Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och verksamhets-
styrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med helårsprognoser. Styrelser 
och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas ekonomi. 
Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Periodens händelser  
För den avgiftsfinansierade VA-verksamheten är budgetavvikelsen inklusive kapitalkostnader per 
maj -775 tkr (-263 tkr). Driften fortlöper. Den fakturerade vattenförbrukningen har minskat de senaste 
åren men i år har förbrukningen varit högre i februari, april och juni jämfört med 2023. Utfallet i 
kvartal 1 är på samma nivå som för 2023, men fortfarande lägre än för 2022. Utfallet i kvartal 2 är 
högre än motsvarande period för både 2023 och 2022. Hur utvecklingen fortsätter återstår att se. 
 
För de skattefinansierade verksamheterna är budgetavvikelsen inklusive kapitalkostnader per maj  
-3.704 tkr (-2.588 tkr). Kostenhetens försäljningsintäkter fortsätter att minska och livsmedels-
kostnaderna är fortsatt höga. Enligt storhushållsprisindex har priserna ökat sedan årsskiftet. 
Fastighetsavdelningen påverkas av lägre interna hyresintäkter och höga kostnader för fastighets-
underhåll, skadegörelse, vattenskador och hög prisnivå på media. Mediakostnaderna har även 
påverkats av den kyliga våren. Under årets första fyra månader var kostnaderna för skadegörelse 
och vattenskador mycket höga och uppgick till 1.544 tkr. I maj har dessa kostnader varit låga. 
Gatuavdelningen har fortsatt med ordinarie säsongsarbete som grusupptagning, gatu- och park-
arbeten samt arbete med ledningsnätet. Kostnaderna för grusupptagningen blev högre än budget 
vilket innebär att den negativa budgetavvikelsen för vinterväghållningen har ökat. Kost- och 
städavdelningen arbetar fortlöpande med kostnadseffektiviseringar vilket också ger resultat, dock 
fortsätter försäljningsintäkterna att minska. Kostenheten medverkar i inköps- och upphandlings-
centralens pågående livsmedelsupphandling.  
 
Årsprognos 
Den avgiftsfinansierade VA-verksamheten redovisar en oförändrad årsprognos på -4.600 tkr  
(-4.600 tkr). Budgetavvikelsen beror på planerat underskott kopplat till tidigare upparbetat eget 
kapital och lägre kapitalkostnader för 2024 för Figeholms avloppsreningsverk. 
 
För de skattefinansierade verksamheterna bedöms årsprognosen till -3.800 tkr (-3.000 tkr) varav 
gatuavdelningens vinterväghållning -1.600 tkr (-1.000 tkr), kost- och städavdelningens minskade 
försäljningsintäkter -700 tkr (-500 tkr) och fastighetsavdelningens höga kostnader för fastighets-
underhåll, skadegörelse och vattenskador -1.500 tkr (-1.500 tkr). 
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Vidtagna åtgärder 
För VA-avdelningens underskott har inga åtgärder vidtagits då det är ett planerat underskott som 
ska balanseras mot tidigare upparbetat VA-kapital. För vinterväghållningen har inga åtgärder 
vidtagits utan man avvaktar bland annat utfallet för övriga verksamheter inom gatuavdelningen. 
 
Övriga underskott kräver åtgärder. Sedan tidigare har en åtgärdsplan på 2.000 tkr beslutats av 
Ksnat 2024-04-16 § 43. Fastighetsavdelningen minskar det planerade fastighetsunderhållet. Kost- 
och städavdelningen fortsätter att arbeta med förändring av recept, matsvinn, inköpsmönster och 
allmän återhållsamhet. 

Investeringsbudget 
För de avgiftsfinansierade investeringarna uppgår budgetavvikelsen per maj till +11.798 tkr  
(+8.759 tkr). Årsprognosen bedöms till +13.700 tkr (0 tkr). Avvikelsen beror på ändrade tidplaner för 
pågående projekt och behöver flyttas till nästa år för att kunna slutföra projekten. Figeholms 
avloppsreningsverk slutredovisades för KSNAT i maj. Det återstår rivning av det gamla 
reningsverket och återställande av markytan som beräknas bli klart under våren nästa år. Utredning 
kring Fårbo vattenverk har påbörjats och projektet fortsätter nästa år. Det nya stora projektet 
Klintemåla VA-omvandlingsområde har startat.  
 
För de skattefinansierade investeringarna är budgetavvikelsen +13.803 tkr (+14.011 tkr). I års-
prognosen bedöms ett budgetöverskott på +6.000 tkr (+6.000 tkr). Överskottet avser två projekt med 
förskjuten projektstart. I övrigt löper investeringsarbetena på enligt plan. Gc-vägarna 
Herrgårdsvägen och Södra vägens etapp 2 beräknas kunna projektavslutas i juni. 

Frisknärvaro  
Tekniska kontoret arbetar löpande och strukturerat med frisknärvaron. Målet för frisknärvaron är 
95 %. Statistiken släpar en månad men fram till april 2024 uppgår frisknärvaron till 95,6% (95,8%) 
vilket innebär att målet är uppfyllt. 

Löften  
Tekniska kontoret har 28 st löften varav 3 st för avgiftsfinansierad verksamhet och 25 st för 
skattefinansierade verksamheter. Inom kost- och städavdelningen har mindre avvikelser 
rapporterats. Åtgärder har vidtagits utan dröjsmål och därefter görs efterkontroller under en period. 
Inom gatuavdelningen har återkoppling på inkomna felanmälningar fortsätter dröja lite mer än tre 
dagar och anledningen är brist på personalresurser. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för 
det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga.  
 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor föreslår 2024-06-11 § 
72 att kommunstyrelsen bör godkänna tekniska kontorets månadsuppföljning per 31 maj.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Sandra Gustavsson redogör för ärendet och svarar på frågor.  
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Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
KSNAT 2024-06-11 § 72 
Bilaga 1 Driftuppföljning 240531 
Bilaga 2 Investeringsuppföljning 240531 

Skickas till 

För kännedom: 
Tillförordnad teknisk chef 
Ekonom tekniska kontoret 
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§ 180  Dnr KS 2024/000431-1 

Månadsuppföljning maj - Kommunstyrelsens 
verksamheter (exkl. tekniska kontoret) 

Kommunstyrelsens beslut 
Information om månadsuppföljningen per maj 2024 för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive 

tekniska kontoret) noteras som mottagen.  
 

Ärendet 
Månadsuppföljning per maj 2024 och årsprognos för 2024 har sammanställts för kommunstyrelsens 
verksamheter (exklusive tekniska kontoret). 
Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med 
helårsprognoser. Styrelser och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas 
ekonomi. Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Den ekonomiska redovisningen i månadsuppföljningen per maj 2024 och årsprognosen för 2024 
visar följande, inklusive kapitalkostnader: 
 
Periodens händelser 
Per maj 2024 visar verksamheterna en positiv avvikelse mot budget om totalt 6,5 mkr, varav 
kapitalkostnader utgör 3,2 mkr.  
 
Avgiftsfinansierad verksamhet visar en negativ avvikelse mot budget om +0,9 mkr som beror på en 
felperiodiserad faktura, tar man hänsyn till den följer verksamheten budget. 
 
 
Merparten av de skattefinansierade verksamheterna visar enbart mindre avvikelser mot budget. 
Under årets första månader har det förekommit en del sjukdomar, ledigheter och vakanser samt att 
det har varit en låg kostnad för facklig tid, vilket gör att HR- och ekonomiavdelningen samt 
kommunkansliet visar en positiv avvikelse mot budget avseende personalkostnader om +1,8 mkr. 
Kostnaderna för överförmynderi och kommunens medlemsavgifter till Regionen, Kommunförbundet 
och SKR har ökat och visar per maj en negativ avvikelse om -0,3 tkr vardera medan KS post för 
utveckling och bidrag visar en positiv avvikelse om +0,9 mkr. 
 
Likt tidigare år finns en budgeterad reserv hos ledningen för att täcka oförutsedda kostnader som 
uppstår under året. Delar av denna reserv har nyttjats för att täcka ej budgeterade kostnader i 
verksamheterna, men det kvarstår en positiv avvikelse om +1,1 mkr per maj. 
 
Under perioden januari-maj har 8,4 mkr av de balanserade medlen från tidigare års bokslut 
resultatförts, se bilaga 4. 
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Årsprognos 
Det finansiella målet är att verksamhetens nettokostnader ska uppgå till högst 100%. Sedan 
föregående månad har årsprognosen för 2024 justerats marginellt med 0,2 mkr och visar nu en 
positiv avvikelse mot budget om totalt 3,7 mkr (varav kapitalkostnader utgör 4,3 mkr), vilket 
motsvarar 97,3%.  
 
Årsprognosen visar att kostnaden för överförmynderi, larm och kommunens medlemsavgifter till 
Regionen, Kommunförbundet och SKR får en negativ avvikelse mot budget om -1,0 mkr. Till största 
delen hanteras detta inom förvaltningens budgeterade reserv så det endast kvarstår ett mindre 
underskott.  
 
Ett avtal har ingåtts avseende ett nytt trygghetsboende där kommunen tar kostnaden för eventuella 
tomhyror, det vill säga lägenheter utan hyresgäst. Det är en okompenserad kostnad för 
kommundirektören som beräknas medföra en negativ avvikelse mot budget om -0,7 mkr. 
 
De senaste årens stora prishöjningar av licenskostnader innebär att digitaliseringsavdelningen får 
svårt att hålla sin budget. Om utfallet efter fem månader skulle innebära fortsatt samma 
kostnadsutfall resterande del av året pekar årsprognosen på -1,9 mkr för licenskostnader. Under 
2024 kan detta underskott hanteras genom att resultatföra de balanserade medlen om 2,9 mkr från 
tidigare års bokslut, men det kommer att innebära stora utmaningar för digitaliseringsavdelningen år 
2025 och framåt.  
 
Arbetsmarknadsenhetens verksamhet beräknas hålla budget 2024. I prognosen har inräknats att 
man resultatför 4 mkr av nyschablonen samt de balanserade medlen från tidigare års bokslut om 4 
mkr. 
 
Vidtagna åtgärder 
Det är fortfarande tidigt på året och verksamheternas årsprognos visar endast mindre avvikelser mot 
budget exklusive kapitalkostnader. Vi kommer att följa kostnaderna noga vid månadsuppföljningarna 
för att se hur de utvecklas de närmaste månaderna, men vid denna tidpunkt behöver inga åtgärder 
vidtas.  
 
Frisknärvaron  
Den totala frisknärvaron för KS verksamheter (exklusive tekniska kontoret) fram till och med april 
uppgår till 92,4% (92,0%), exklusive AME och arbetsmarknadsanställningar uppgår frisknärvaron till 
97,3% (97,1%). Målet är en frisknärvaro på 95 %. 

Statsbidrag 
Förvaltningen följer upp och redovisar statsbidrag regelbundet, se bilaga 3.  
 
Avseende statsbidragen för dygnsschablon ukrainska flyktingar finns balanserade medel sedan 
tidigare år om 6,2 mkr. Hittills i år har förvaltningen erhållit ytterligare statsbidrag om 2,8 mkr och har 
resultatfört 1,1 mkr av de ackumulerade bidragen. 
 
Avseende statsbidragen för civilt försvar finns balanserade medel sedan tidigare år om 1,6 mkr 
varav 0,6 mkr har resultatförts hittills i år. MSB har fattat beslut om bidragets storlek för 2024, som 
innebär 0,8 mkr för civilt försvar och 1,0 mkr för krisberedskap, men bidragen har ännu inte 
utbetalats. 

Investeringsbudget 
Den avgiftsfinansierade investeringsbudgeten för 2024 uppgår till 15,8 mkr och hela budgeten 
förväntas nyttjas under året. 
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Den skattefinansierade investerings- och exploateringsbudgeten för 2024 uppgår till 103,3 mkr, 
varav 5,5 mkr har förbrukats till och med maj. Planering för användande av medel pågår och 
förväntad årsprognos är att 102,1 mkr av budgeten kommer att nyttjas under 2024, en positiv 
avvikelse om 1,1 mkr. 

Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för 
det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga. 

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att kommunstyrelsen bör notera 
informationen om månadsuppföljningen per maj 2024 för kommunstyrelsens verksamheter 
(exklusive tekniska kontoret) som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Kerstin Nilsson redogör för ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunledningsförvaltningens förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga 1 Driftuppföljning 240531 
Bilaga 2 Investeringsuppföljning 240531 
Bilaga 3 Uppföljning statsbidrag 240531 
Bilaga 4 Uppföljning balanserade medel 240531 
 

Skickas till 

För kännedom: 
Henrik Andersson, kommundirektör  
Mats Johansson, förvaltningschef KLF  
Kerstin Nilsson, förvaltningsekonom KS verksamheter 

För åtgärd: 
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§ 181  Dnr KS 2024/000458-1 

Månadsuppföljning maj 2024- Rapporterande nämnd, 
kommunstyrelsens samlade verksamheter 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde  
Inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt rapporterar nämnderna vid två tillfällen per år sin 
månadsuppföljning, verksamhet och ekonomi till kommunstyrelsen.  
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde i juni rapporterar kommunstyrelsens samlade verksamheter, 
tekniska kontoret, kommunledningsförvaltningen och kansli- och utvecklingsenheten.  
 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.   
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§ 182  Dnr KS 2024/000406-1 

Plan för kommunstyrelsens användning av medel 
gällande nyschablon och ersättning från 
Migrationsverket 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Föreliggande förslag till plan för kommunstyrelsens användning av medel gällande nyschablon 

och ersättning från Migrationsverket fastställs. 
2. Beslutet anmäls till kommunfullmäktige.  

Ärendet 

Bakgrund 
Enligt beslut i Kommunfullmäktige 2023-11-27 §167 om Migrationsverkets ersättningar för 
nyanlända personers etablering och introduktion (nyschablon) ska fördelning av medel göras enligt 
följande: 

- Socialnämnden: del avseende initiala kostnader för ekonomiskt bistånd, enligt utfall. 
- Återstående del fördelas med 40% till bildningsnämnden, 35% till kommunstyrelsen och 25% 

till socialnämnden. 
 
Kommunfullmäktige beslutade även att kommunstyrelsen, bildningsnämnden och socialnämnden 
ska ta fram och besluta om varsin plan för hur medel gällande nyschablon och ersättning från 
Migrationsverket ska användas. Uppdraget ska vara klart senast 30 juni 2024 och därefter anmälas 
till kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att ge förvaltningschefen för kommunledningsförvaltningen i uppdrag 
att ta fram ett förslag på plan som ska behandlas vid kommunstyrelsens sammanträde i juni. 

Plan för användande av medel gällande nyschablon 
I samband med årsbokslut 2023 balanserade kommunstyrelsen 12 826 tkr avseende nyschablon 
och ersättning från Migrationsverket, för nyttjande till kommunens arbetsmarknadsinsatser för 
utrikesfödda kommunplacerade och egenbosatta inom Arbetsmarknadsenhetens verksamhet och 
ansvar.  
 
För de tidigare och de nya inkomna medlen under 2024 från Migrationsverket d.v.s. ”nyschablons-
ersättningen” gällande Arbetsmarknadsenhetens del är planen att spara dessa medel så långt som 
möjligt för att utgöra en delfinansiering av Arbetsmarknadsenhetens drift under 2025. För att nå den 
önskvärda planeringen nyttjas de beslutade balanserade medlen från boksluten 2022–2023 
maximalt samt att del av förvaltningens reserv destineras till kommunens arbetsmarknadsinsatser i 
form av handledarstöd, språkstöd och finansiering av arbetsmarknadsanställningar där deltagarna är 
utrikesfödda med ekonomiskt försörjningsstöd.  
 
Nyttjandet av de balanserade ersättningarna från Migrationsverket sker sparsamt men kommer att 
öka under hösten 2024, för att täcka Arbetsmarknadsenhetens arbetsmarknadsinsatser enligt ovan.   
Med Arbetsmarknadsenhetens delvis redan anpassade kostym är prognosen att de sparade 
balanserade externa medlen från Migrationsverket delfinansierar Arbetsmarknadsenhetens budget 
t.o.m. tidig höst 2025 och att de balanserade medlen från Migrationsverket därefter är förbrukade.   
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Konsekvenser för barn och unga 
Hanteringen av balanserade medel 2022–2023 och användning av förvaltningsreserv 2024 
förstärker arbetsmarknadsinsatser för målgruppen utrikesfödda, vilket är positivt för målgruppens 
barn. Med detta upplägg förlängs verkningsfulla insatser för målgruppen till hösten 2025. Därefter  
behövs beslut och nya insatser för målgruppen utrikesfödda i försörjningsstöd för att inte negativa 
konsekvenser ska uppstå för målgruppen och deras barn.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att kommunstyrelsen bör fastställa 
förslaget till plan för kommunstyrelsens användning av medel gällande nyschablon och ersättning 
från Migrationsverket samt anmäla beslutet till kommunfullmäktige.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Kerstin Nilsson och förvaltningschef Mats Johansson redogör för ärendet och 
svarar på frågor.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunledningsförvaltningens förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  

Skickas till 

För kännedom: 
förvaltningschef kommunledningsförvaltningen  
Förvaltningsekonom kommunledningsförvaltningen  
Arbetsmarknadschef 
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§ 183  Dnr KS 2024/000389-1 

Månadsuppföljning maj 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen avseende månadsuppföljning maj 2024 noteras som mottagen. 

Ärendet 
Månadsuppföljningen per 31 maj 2024 inklusive årsprognos för 2024 har sammanställts. Periodens 
resultat per 31 maj uppgår till +71,6 miljoner kronor. Årets resultat för år 2024 prognosticeras till – 
43,5 miljoner kronor. Då årets resultat för 2024 budgeterats till -47,8 miljoner kronor innebär 
prognosen för årets resultat en positiv avvikelse gentemot budget med +4,3 miljoner kronor. 
 
Inom verksamhetens nettokostnader finns negativ avvikelse mellan årsprognos och budget inom 
socialnämnden med –6,5 mnkr samt inom tekniska kontorets avgiftsfinansierade verksamheter med 
–4,6 mnkr och inom dess skattefinansierade verksamheter med –3,8 mnkr. Positiv avvikelse finns 
inom kommunstyrelsens verksamheter med +3,7 miljoner kronor.  
 
Finansnettot beräknas inbringa 13,9 miljoner kronor mer än budgeterat. Skatteintäkter och generella 
statsbidrag beräknas inbringa 1,6 miljoner kronor mer än budgeterat. 
 
Investeringarna och exploateringarna prognosticeras till 276,8 miljoner kronor. Det är 21,3 miljoner 
kronor lägre än budgeterat. Det är främst investeringar inom Vattenverk och Avloppsreningsverk på 
de avgiftsfinansierade verksamheterna samt inom Skolor och förskolor i de skattefinansierade 
verksamheterna som investeringarna beräknas bli lägre än budgeterat. 

Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen bör notera 
informationen avseende månadsuppföljning per 31 maj 2024 som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redogör för ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunledningsförvaltningens förslag och finner att 
kommunstyrelsens beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Månadsuppföljning maj 2024 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 184  Dnr KS 2024/000449-1 

Driftbudget 2025 VP 2026-2028 med prioriteringar och 
fokusområden 

Kommunstyrelsens beslut 
Driftbudget 2025 och verksamhetsplan 2026-2028 fastställs enligt budgetberedningens tillika 
Socialdemokraternas och Moderaternas förslagspunkter 1-10. 

Ärendet 
Utgångspunkten är de framtagna tekniska ramarna inklusive omställning och tidigare beslutade 
prioriteringar avseende Driftbudget 2025, Verksamhetsplan 2026-2028. Socialdemokraterna och 
Moderaterna lämnade in sitt yrkande 2024-06-10 tillika budgetberedningens förslag. Övriga partier 
lämnade in sina yrkanden med utgångspunkt från ovanstående förslag 2024-06-17. 
Sju förslag till driftbudget samt yrkanden har inkommit avseende driftbudget 2025 och 
verksamhetsplan 2026-2028: 
 

• Budgetberedningen (Socialdemokraterna och Moderaterna) 
• Centerpartiet 
• Kristdemokraterna 
• Kustlandspartiet 
• Sverigedemokraterna 
• Vänsterpartiet 
• Liberalerna  

Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-23, § 173, om att anmäla intresse för att delta i SKR:s 
(Sveriges kommuner och regioners) projekt Prislappsbudget. Projektet drivs under ett år och 
kommer tillämpas från och med driftbudget 2025, VP 2026-2028 
Prislappsmodellen innebär att driftbudgeten för förvaltningarna kommer baseras på tekniska ramar 
som utgår ifrån olika parametrar kopplat till demografi/strukturella förutsättningar med ett inbyggt sätt 
för uppräkning av föregående års ramar men med en rörlighet kopplat till demografin. Påverkan på 
den tekniska ramen utöver vad demografin/strukturella förutsättningar ger kan enbart göras genom 
prioriteringar som beslutas politiskt. Dessa prioriteringar kan både vara tillskjutande av medel för ett 
ändamål eller ett avdrag för ändrad verksamhet. 
 
Nämnderna/styrelse har tilldelats en teknisk ram och ett uppdrag att komma med förslag till önskade 
prioriteringar/fördjupning av ett valt fokusområde. Budgetberedningen har tagit den av respektive 
nämnds/styrelse prioriteringar och föreslår kommunstyrelsen vilket fokusområde eller verksamhet 
som ska fördjupas i. 
 
Prioriteringsutrymmet ska för de första projektåren innehålla prioriteringar kopplat till ”omställning” 
för att värna om verksamheterna och inte mana till för snabba förändringar i samband med övergång 
till en ny budgetmodell. 
 
Den tekniska ramen och prioriteringarna tas innan sommaren för att sedan fastställas i november. 
Antagna prioriteringar ska inte ändras, men ytterligare prioriteringar kan tillkomma under höstens 
process efter redovisning från nämnderna/styrelsen. 
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Efter redovisning av fokusområden ska budgetberedningen bedöma om det förekommer 
prioriteringar, effektiviseringar etc. inom fokusområdena. Budgetberedningen tar fram förslag till 
kommunstyrelsen. Beslut om prioriteringar avräknas från ”omställning” i innevarande och/eller 
kommande budgetprocesser. Beslut om effektiviseringar avräknas från ”omställningen” i kommande 
budgetprocesser. 

Konsekvenser för barn och unga 
I inlämnade förslag förs ett resonemang kring konsekvenserna för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att kommunstyrelsen bör fastställa 
driftbudget 2025 och verksamhetsplan 2026-2028 enligt budgetberedningens, tillika 
Socialdemokraternas och Moderaternas förslagspunkter 1-10.  

Dagens sammanträde 
Biträdande ekonomichef Åsa Hällerståhl redogör för ärendet och svarar på frågor.  
 
Sven-Arne Ericsson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till budget 2025-2028.  
 
Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till budget 2025-2028.  
 
Magnus Larsson (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till budget 2025-2028. 
 
Fredrik Jonasson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till budget 2025-2028.  
 
Ingemar Lennartsson (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till budget 2025-2028.  
 
Andreas Erlandsson (S) yrkar bifall till budgetberedningens förslag, tillika Socialdemokraternas och 
Moderaternas förslag.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
budgetberedningens förslag, tillika Socialdemokraternas och Moderaternas förslag.  
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordförande godkänner detta.  

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Jag ställer mig bakom Kustlandspartiets förslag till budget 2025-2028.  

Beslutsunderlag 
Budgetberedningens förslag till budget 2025-2028  
Centerpartiets förslag till budget 2025-2028 
Kristdemokraternas förslag till budget 2025-2028 
Kustlandspartiets förslag till budget 2025-2028 
Sverigedemokraternas förslag till budget 2025-2028 
Vänsterpartiets förslag till budget 2025-2028 
Liberalernas förslag till budget 2025-2028.  
Sammanställning partiernas yrkanden 
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Skickas till 

För kännedom: 
Ekonomiavdelningen 
Förvaltningschefer 
Förvaltningsekonomer 
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§ 185  Dnr KS 2024/000423-1 

Förnyat IOP-avtal med Brottsofferjouren, period 2024-
2025 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen ingår överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med 
Brottsofferjouren Oskarshamn-Mönsterås-Högsby. Avtalet, som ersätter tidigare partnerskap (år 
2022-2023), löper från den 1 januari 2024 till 31 december år 2025 med möjlig förlängning om 
maximalt tre år.  
 
2. Avtalet finansieras genom att ianspråkta medel om 162 000 kronor från kommunstyrelsens budget 
för utveckling och bidrag 2024.  

Ärendet 
Brottsofferjouren har under vintern 2023/2024 initierat en diskussion och önskemål om att 
tillsammans med kommunstyrelsen ingå förnyad överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP). Idéburet offentligt partnerskap är en samverkansmodell mellan en eller flera 
idéburna aktörer och den offentliga. Samverkan bygger på ett ömsesidigt ansvar för insatser inom 
en eller fler samhällsutmaningar där båda aktörernas kunskap och erfarenhet är av betydelse för att 
uppnå störst nytta. 
 
I överenskommelsen beskrivs på vilket sätt samverkan ska fungera samt följas upp. Föreslagen 
överenskommelse ersätter tidigare IOP mellan aktörerna för perioden 2022-2023. I tidigvarande 
avtal erhöll Brottsofferjouren Oskarshamn, Mönsterås, Högsby 240 000 kronor från Oskarshamns 
kommun för avtalade insatser under perioden år 2022- 2023. Som grund för fastställande av 
kommunens finansiella bidrag för Brottsofferjourens verksamhet ligger invånarantal. Oskarshamn 
kommuns bidrag i verksamheten är 3,00 kronor per invånare, sista kvartalet är 2023, vilket innebär 
81 100 kronor/år.  

Konsekvenser för barn och unga  
Även barn och unga drabbas av olika former av brott och kan vara i behov av stöd, de är även ofta 
närstående till vuxna som utsätts för olika typer av brott och har i den egenskapen rätt till stöd.  
Sex procent av de som erhöll stöd av BOJ Oskarshamn- Mönsterås- Högsby 2023, var ungdomar i 
åldern 12-17 år.  
 
Resultat från BRÅs nationella skolundersökning om brott i Sverige 2021, visar att 45 procent av 
eleverna (nationella siffror) utsatts för stöld, misshandel, hot, rån eller sexualbrott minst en gång 
under de senaste 12 månaderna. Siffrorna pekar på att information om och stöd till brottsutsatta 
ungdomar behöver stärkas. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-06-11 § 117 att kommunstyrelsen bör besluta enligt 
följande:  
 
1. Kommunstyrelsen ingår överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap med 
Brottsofferjouren Oskarshamn-Mönsterås-Högsby. Avtalet, som ersätter tidigare partnerskap (år 
2022-2023), löper från den 1 januari 2024 till 31 december år 2025 med möjlig förlängning om 
maximalt tre år.  
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2. Avtalet finansieras genom att ianspråkta medel om 162 000 kronor från kommunstyrelsens budget 
för utveckling och bidrag 2024.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
KSAU 2024-06-11 § 117  
Tjänsteutlåtande, BRÅ-kansli  
Bilaga: IOP-avtal  

Skickas till 
Chef för ungdomsenheten  
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§ 186  Dnr KS 2023/000964-5 

Inriktning och former för Oskarshamnsforum 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Inriktning och former för Oskarshamnsforum godkänns.  
 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott utser en politisk representant till planeringsgruppen.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-12-11, § 188, enligt följande:  
 
- Återrapporteringen av uppdraget godkänns.  
- Dagens form med medborgarförslag ersätts med e-förslag från och med 1 januari 2024, enligt 

föreliggande beskrivning.  
- Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan föreslår kommunstyrelsen att 

kommunfullmäktige reviderar kommunfullmäktiges arbetsordning enligt föreliggande förslag i 
bilaga 2, att gälla från och med 1 januari 2024.  

- Kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om riktlinjer för e-förslag under december månad. 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra ett pilotprojekt med syfte att testa ett införande av 
referensgrupper och en invånarpanel i enlighet föreliggande förslag, under år 2024/2025. Arbetet 
ska genomföras i samarbete med samtliga förvaltningar.  

- Kommunstyrelsen får i uppdrag att under år 2024 och år 2025 arbeta med att samordna en 
mötesplats för pensionärsföreningar och föreningar för tillgänglighetsfrågor, enligt föreliggande 
förslag. Inom ramen för uppdraget ska kommunstyrelsen ta beslut om riktlinjer för 
mötesplatserna.  

- Kommunstyrelsen får i uppdrag att följa arbetet med införandet av de nya arbetssätten var 6:e 
månad.  

- Det kommunala pensionärsrådet och det kommunala rådet för tillgänglighet blir kvar under 2024 
med högst två möten vardera. 

Inriktning och former för Oskarshamnsforum  
Intentionen med övergången från fasta råd till ett mer öppet forum är att stärka dialogen genom att 
öppna upp också för andra deltagare än de som tidigare närvarat vid rådssammanträdena. Genom 
att få in fler tankar, perspektiv och erfarenheter förväntas den samlade kunskapen öka, effekterna bli 
mer hållbara och resultaten nå längre och omfatta fler personer. En annan viktig målsättning är att 
öka kunskaperna inom ett aktuellt intresseområde genom att till forumet bjuda in sakkunniga aktörer, 
som först bidrar med sin kunskap och därefter deltar i en strukturerad diskussion med 
åhörargrupperna. 
 
En sammanfattning av inriktning och former för Oskarshamnsforum finns i bilaga till 
tjänsteutlåtandet.  
 
Forumet ska enligt tidigare beslut i kommunfullmäktige följas upp kontinuerligt i kommunstyrelsen, 
tillsammans med övriga beslutade arbetsformer.  
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Konsekvenser för barn och unga 
Oskarshamnsforum har ingen åldersgräns och det ger därmed möjligheter för barn och unga som är 
engagerade i en förening att delta.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-06-11 § 115 att kommunstyrelsen bör besluta enligt 
följande:  
 
1. Inriktning och former för Oskarshamnsforum godkänns.  
 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott utser en politisk representant till planeringsgruppen.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
KSAU 2024-06-11 § 115 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Bilaga: Inriktning och former för Oskarshamnsforum  
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§ 187  Dnr KS 2024/000364-1 

Fastställelse Stiftelser 2023 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Föreliggande årsredovisningar 2023 för stiftelser fastställs 

 
Stiftelsen Anérska Fonden 
Stiftelsen S J Robacks Donationsfond 
Stiftelsen Oskarshamns Omsorgssamfond 
Stiftelsen Ebba och Einar Nilssons Minnesfond 
Stiftelsen John Uddenbergs Donationsfond 
Stiftelsen Donationsfonden Släthultskassan 
Stiftelsen Paul Felixons Donationsfond 
Stiftelsen August Svenssons och Sven Olssons Minnesfond 
Stiftelsen Elisabeth och Stig Ågrens Stipendiefond 
Stiftelsen Greta och Henrich Erlandssons minnesfond 
Stiftelsen Nils Ekmans Minnesfond 

 
2. Föreliggande årssammanställningar med resultat- och balansräkningar 2023 för stiftelser 

fastställs 
 

Sven Orbacks Stipendiefond 
A Källströms Donationsfond 
Systrarna Stjernbergs Stipendiefond 
Gymnasieskolans Samfond 
Grundskolan i Oskarshamn Samfond 
Reines Stipendiefond 
Axel och Beda Bohmans Stipendiefond 
Jane och Henric Karlssons Stipendiefond 
Daniel Högboms Stipendiefond 
Maj-Britt Aronssons Stipendiefond 
Laila Reutergårdhs Idrottsstipendie 
Anita Larssons Donationsfond 

Ärendet 
Oskarshamns kommun har ett förvaltningsansvar för kapital som tillhör stiftelser med anknuten 
förvaltning. Idag förvaltar kommunen 23 stiftelser. Marknadsvärde av stiftelsens förmögenhet är ca 
53 mkr vid utgången av 2023. De stiftelser som kommunen förvaltar är inte tillfälliga utan har ett 
evigt ändamål. För vissa stiftelser kan däremot ändamålet vara begränsat i tid och syfte. Stiftelsen 
kan då i sin helhet förbrukas under denna tid. 
 
Den totala summan av utdelningsutrymmet för 2023 som stiftelserna hade möjlighet att bevilja under 
2023 uppgick till 2 201 tkr. Det till mötet föreslagna beloppet för utdelning under 2023 hamnade på 
1 582 tkr. De medel som har betalats ut har gått till sociala och kulturella aktiviteter samt utbildnings-
ändamål i enlighet med villkoren för stiftelserna. Avkastningen av de förvaltade tillgångarna har 
under 2023 legat inom intervallet för finanspolicyn i de större stiftelserna.  
 
Beloppen i sammanställningen speglar de faktiskt utbetalade medlen under räkenskapsåret medans 
årsredovisningar och årssammanställningar visar de beviljande anslagen, med undantag av Nils 
Ekmans stiftelse som visar det beviljade även i sammanställningen. 
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Det har under året gjorts löpande avstämningar mellan Bildningsförvaltningen och ekonomi-
avdelningen för att undvika att medel inte utnyttjas. Detta med gott resultat. 
 
Utdelningsutrymmet 2024, som grundar sig på 2023 års avkastning efter avsättning till eget kapital, 
uppgår till ca 2 239 000 kronor. Vi föreslår ett belopp för utdelning på 1 704 000 kronor.  
 
När en stiftelse har så kallad anknuten förvaltning är utgångspunkten att det högsta beslutande 
organet för förvaltaren i princip ska besluta om årsredovisningen och att samtliga ledamöter i detta 
organ ska underteckna årsredovisningen. 
Om förvaltaren förvaltar ett stort antal stiftelser kan andra rutiner behövas. I sådana fall godtar 
Länsstyrelsen att det högsta beslutande organet för förvaltaren i protokoll godkänner årsredo-
visningarna för de förvaltade stiftelserna samt att ett särskilt uppdrag lämnas åt en viss person att 
underteckna respektive stiftelses förvaltningsberättelse och årsredovisning. Det ska framgå av 
protokollet och göras årligen. Det är inte tillräckligt att firmatecknare med stöd av sitt förordnande 
undertecknar årsredovisningen.  
 
Oskarshamns kommun reglerar detta i delegationsordningen. Därmed undertecknas årsredo-
visningar, årssammanställningar samt deklarationer för stiftelser med anknuten förvaltning av 
kommunstyrelsens ordförande samt kommunens ekonomichef. 

Konsekvenser för barn och unga 
Flertalet av stiftelsernas ändamål är att främja barn och ungdomar med särskilda behov samt 
uppmuntra barn och ungdomar för prestationer inom utbildning och kulturområdet. Därmed har 
stiftelsernas existens enbart positiva effekter genom maximala utdelningar av medel i enlighet med 
stadgarna för stiftelsen. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2042-06-11 § 123 att kommunstyrelsen bör besluta enligt 
följande:  

1. Föreliggande årsredovisningar 2023 för stiftelser fastställs 
 

Stiftelsen Anérska Fonden 
Stiftelsen S J Robacks Donationsfond 
Stiftelsen Oskarshamns Omsorgssamfond 
Stiftelsen Ebba och Einar Nilssons Minnesfond 
Stiftelsen John Uddenbergs Donationsfond 
Stiftelsen Donationsfonden Släthultskassan 
Stiftelsen Paul Felixons Donationsfond 
Stiftelsen August Svenssons och Sven Olssons Minnesfond 
Stiftelsen Elisabeth och Stig Ågrens Stipendiefond 
Stiftelsen Greta och Henrich Erlandssons minnesfond 
Stiftelsen Nils Ekmans Minnesfond 

 
2. Föreliggande årssammanställningar med resultat- och balansräkningar 2023 för stiftelser 

fastställs 
 

Sven Orbacks Stipendiefond 
A Källströms Donationsfond 
Systrarna Stjernbergs Stipendiefond 
Gymnasieskolans Samfond 
Grundskolan i Oskarshamn Samfond 
Reines Stipendiefond 
Axel och Beda Bohmans Stipendiefond 
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Jane och Henric Karlssons Stipendiefond 
Daniel Högboms Stipendiefond 
Maj-Britt Aronssons Stipendiefond 
Laila Reutergårdhs Idrottsstipendie 
Anita Larssons Donationsfond 

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
KSAU 2024-06-11 § 123 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga: Sammanställning  
Bilaga: Granskningsrapport  
Bilagor: Årsredovisningar och årssammanställningar  

Skickas till 

För kännedom: 
Ekonomiavdelningen 
Mats Johansson, kommunledningsförvaltningen  
Malin Engström, bildningsförvaltningen 
Matilda Gren, socialförvaltningen 

För åtgärd: 
Veronica Bergsten 
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§ 188  Dnr KS 2024/000387-2 

Neptuni Vindkraftpark - Yttrande över 
avgränsningssamråd 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande över RWE Offshore Neptuni AB:s underlag inför 
avgränsningssamråd avseende den planerade vindkraftparken Neptuni godkänns och översänds 
som Oskarshamns kommuns yttrande över samrådsunderlaget. 
 
Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström Wörmke (SD) och Sven-Arne Ericsson (SD) deltar inte i 
beslutet.  

Ärendet 
På uppdrag av RWE Offshore Neptuni AB har Ramboll upprättat ett underlag för 
avgränsningssamråd inför en planerad ansökan om tillstånd till Neptuni vindkraftpark. Oskarshamns 
kommun, kansli- och utvecklingsenheten, har beretts möjlighet att yttra sig över samrådsunderlaget, 
vilket innehåller information om den planerade vindkraftparkens lokalisering, omfattning och 
utformning, identifierade intressen och värden i området, förutsedd miljöpåverkan samt förslag till 
innehåll och utformning av den miljökonsekvensbeskrivning (MKB) som kommer att upprättas. 
Samråd genomförs med myndigheter, särskilt berörda, organisationer och allmänhet. Inkomna 
synpunkter ligger till grund för projektets fortsatta utformning. När samrådet är avslutat (12 juli) 
kommer det att beskrivas i en samrådsredogörelse som kommer att ligga som en bilaga till MKB, 
samtliga synpunkter kommer att finnas med och hur de har beaktats i den fortsatta planeringen. 

Bakgrund 
RWE Offshore Neptuni AB (bolaget) avser söka tillstånd att etablera Neptuni vindkraftpark i 
Östersjön, ca 12 km nordost om Öland och 26 km väster om Gotland, se figur nedan. Den planerade 
vindkraftparken kommer att ligga strax söder om en delsträcka av fartygstrafiken mellan 
Oskarshamn och Visby. RWE Offshore Neptuni AB driver idag 300 MW land- och havsbaserad 
vindkraft i Sverige och Danmark, bland annat Kårehamn som är en av Sveriges två havsbaserade 
vindkraftparker.  
 
Neptuni vindkraftpark omfattar en areal på 231 km2 och ligger delvis inom svenskt territorialhav, 
delvis inom svensk ekonomisk zon. Parkområdet är också delvis lokaliserat inom Borgholms 
kommun. Vindkraftparken planeras för upp till 110 verk med en total installerad effekt om upp till ca 
1 600 MW, samt en årlig produktion av 6,4 TWh el. Vindkraftverkens höjd (inklusive rotorblad) är 
maximalt 360 m. Den planerade anläggningen omfattar även ett internkabelnät, mätmaster samt upp 
till tre plattformar för transformator- och/eller omriktarstationer. Den producerade elen kommer att 
överföras i högspänningskraftledningar till en anslutningspunkt på land. Anslutningspunkten anvisas 
av nätoperatören och bestäms i ett senare skede. Vindkraftparkens livslängd beräknas uppgå till ca 
45 år. 
 
Samrådet omfattar anläggande, drift och avveckling av Neptuni vindkraftpark med tillhörande 
anläggningar. En så kallad specifik miljöbedömning kommer att genomföras och en 
miljökonsekvensbeskrivning kommer att upprättas. Miljöbedömningen omfattar ett antal 
förberedande geofysiska och geotekniska undersökningar samt miljöundersökningar av havsbotten.  
 
Föreslagen lokalisering medför att Neptuni vindkraftpark kan förse elområde SE3 med energi. 
Lokaliseringen är enligt bolagets preliminära bedömning fördelaktig med avseende på riksintressen, 
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vindförhållanden och  havsdjup. Havs- och vattenmyndigheten presenterade ett förslag till nya 
havsplaner under 2023 med nya eller ändrade områden för energiutvinning. I havs- och 
vattenmyndighetens förslag ligger det planerade området för Neptuni vindkraftpark huvudsakligen 
inom delområde Ö277, vilket nu utreds för energiutvinning. Inom detta område ska särskild hänsyn 
tas till försvaret och till höga naturvärden. Enligt Borgholms kommuns översiktsplan ska havet 
utanför den östra kuststräckan endast inrymma ett fåtal större vindkraftparksetableringar. 
 
Samrådsunderlaget omfattar en översiktlig bedömning av effekter till följd av den planerade 
vindkraftparken, samt förslag till omfattning och avgränsning av miljöbedömningen. Bland annat 
kommer påverkan på havsströmmar att utredas, konsekvenser från suspenderade och eventuellt 
förorenade sediment, likaså konsekvenser på bottenflora och –fauna. Konsekvenser för fisk och 
marina däggdjur samt fåglar och fladdermöss kommer att utredas och bedömas. Likaså 
konsekvenser med avseende på kulturmiljö, den marina arkeologin, rekreation och friluftsliv, 
människors hälsa (buller), yrkesfiske, militära områden och –verksamhet, infrastruktur, sjöfart och 
farleder, riksintressen, naturreservat samt Natura 2000-områden. Vindkraftparken kan komma att 
synas från delar av Gotlands och Ölands kust samt från fastlandet. Effekter på landskapsbilden 
kommer att beskrivas och bedömas, så också konsekvenser på luftfarten samt potentiella effekter 
på miljökvalitetsnormer i havet. Havsbotten kommer att undersökas med så kallad magnetometer för 
att undvika eventuella kollisioner med minor eller ej detonerad ammunition. 

Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande 
Den förnybara elproduktionen bygger bolaget ut för att kunna elektrifiera samhället och bidra till 
klimatomställning fram till år 2040. Industri- och transportsektorerna står idag för två tredjedelar av 
Sveriges totala utsläpp av koldioxid. Eftersom vindkraft kan byggas förhållandevis snabbt kan den 
därmed möta den ökade efterfrågan på el när denna sektor ska elektrifieras. Detta tycker kansli- och 
utvecklingsenheten är positivt ur många aspekter, inte minst för att trygga en långsiktigt hållbar 
utveckling av samhällen. 
 
Oskarshamns kommun har i en vindbruksplan som nu är ute på remiss, pekat ut ett område som 
lämpligt för havsbaserad vindkraft, se figur nedan.  

 
 
Figur: Ungefärlig lokalisering av föreslaget område för havsbaserad vindkraft i remissförslag till 
tematiskt tillägg till översiktsplan (röd markering) samt planerad lokalisering av Neptuni 
vindkraftpark. 
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Sträckan Oskarshamn - Visby trafikeras idag av reguljär färjetrafik som upphandlas av Trafikverket. 
Trafiken är viktig för tillgängligheten till och från Gotland året runt. På sträckan sker också en 
omfattande godstransport. Att en planerad vindkraftpark varken genom huvudverksamhet, 
följdverksamhet eller kumulativa effekter under någon fas av vindkraftparkens livstid får negativa 
konsekvenser på färjetrafiken ser Oskarshamns kommun som särskilt viktig. Trafikverket kan därför 
vara en viktig part att föra dialog med under samrådsprocessen. 
 
I Oskarshamn (och Västervik) har Smålandshamnar AB en omfattande hamnverksamhet och utgör 
en viktig länk mellan hav och land för ett område som är större än enbart Oskarshamns kommun. I 
hamnen utförs traditionell hamn- och stuveriverksamhet samt terminalhantering av gods. Hamnen 
kan komma få en utökad roll i samband med NATO-medlemskap och en eventuell höjd beredskap. 
Att bolaget i samrådsprocessen bereder Smålandshamnar AB möjlighet att yttra sig ser kansli- och 
utvecklingsenheten därför som ytterst viktig.  
 
Oskarshamns kommun har påbörjat ett detaljplanearbete på Ävrö, i närheten av Simpevarpshalvön 
där idag kärnkraftverket OKG har sin verksamhet. Detaljplanen ska möjliggöra för ny, fossilfri 
energiproduktion. För att undvika eventuella intressekonflikter anser vi att samråd avseende Neptuni 
vindkraftpark bör ske även med OKG. Svenska kraftnät har nyligen genomfört ett myndighetssamråd 
i samband med en planerad utbyggnad av transmissionsnätet till Gotland. Två alternativa landtag på 
fastlandet undersöks, bägge är lokaliserade i närheten av Simpevarpshalvön. Oskarshamns 
kommun, liksom Västerviks och Borgholms kommuner samt Region Gotland, har en stark 
besöksnäring och ett stort antal fritidshus lokaliserade längs kusten. Fotomontage från utvalda 
platser på öarna och på fastlandet tror vi kan vara viktiga dokument i samband med den fortsatta 
samrådsprocessen. 

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte påverka varken barn eller unga negativt i någon betydande omfattning. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-06-11 § 118 att kommunstyrelsen bör besluta enligt 
följande:  
 
Kommunstyrelsen godkänner kansli- och utvecklingsenhetens yttrande över RWE Offshore Neptuni 
AB:s underlag inför avgränsningssamråd avseende den planerade vindkraftparken Neptuni och 
översänder det som Oskarshamns kommuns yttrande över samrådsunderlaget. 

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  
 
Leif Axelsson meddelar att Sverigedemokraterna inte avser delta i beslutet.  

Beslutsunderlag 
KSAU 2024-06-11 § 118 
Tjänsteutlåtande, 2024-05-29, kansli- och utvecklingsenheten 

Skickas till 
Ramboll konsult 
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§ 189  Dnr KS 2024/000420-2 

Granskningsyttrande- Borgholms kommuns 
Översiktsplan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens förslag till yttrande godkänns och skickas till Borgholms kommun 
som Oskarshamns kommuns yttrande över granskningsförslag till ny översiktsplan. 

Ärendet 
Borgholms kommun har tagit fram ett förslag till ny översiktsplan som nu är ute på granskning. 
Granskningsförslaget finns tillgängligt på: www.borgholm.se/oversiktsplanering. Oskarshamns 
kommun har beretts möjlighet att yttra sig över granskningsförslaget. Sista dag att lämna synpunkter 
är den 25 augusti 2024.  

Bakgrund 
Ett första förslag till översiktsplan var ute på samråd under sommaren 2022. Oskarshamns kommun 
yttrade sig över samrådsförslaget (KS 2022-08-23, § 199). Förslaget har därefter bearbetats utifrån 
inkomna synpunkter och ställs nu ut för granskning. Syftet med granskningen är att visa det 
bearbetade planförslaget som kommunen har för avsikt att anta och samtidigt ge berörda en sista 
möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Ett stort antal synpunkter och yttranden har inkommit på samrådshandlingen. Inkomna synpunkter 
har tagits i beaktande och kompletteringar och justeringar av planförslaget har gjorts efter behov. 
Inga omfattande justeringar eller kompletteringar har gjorts som berör mellankommunala frågor.  

Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande 
Sedan Oskarshamns kommun lämnade sitt yttrande över samrådsförslaget till översiktsplan för 
Borgholms kommun, har Region Kalmar län påbörjat en dialog med länets kommuner kring 
revideringen av den regionala utvecklingsstrategin, RUS. Den regionala utvecklingsstrategin 
realiseras till stor del på lokal nivå i kommunernas översiktsplaner. I samband med revideringen har 
en kunskapssammanställning tagits fram tillsammans med andra sydsvenska regioner kring 
funktionella, regionala och interregionala rumsliga samband. Region Kalmar län har också tagit fram 
tre olika scenarier som man utgått ifrån i dialogen med länets kommuner. Sammanfattningsvis kan 
Oskarshamns kommun konstatera att det finns stora geografiska utmaningar i länets mellersta 
kommuner, oavsett vilken rumslig utveckling som sker. Samma utmaningar har Borgholms kommun.  
 
Oskarshamns kommun erfar att samtliga aktörer är förhållandevis överens om att 
infrastruktursatsningar är viktiga för att stärka de funktionella sambanden. Att förlita sig på denna typ 
av åtgärder är emellertid tidskrävande och osäkra. I Oskarshamn är vi medvetna om att det kommer 
att krävas mer för att uppnå den utveckling som eftersträvas i kommunen och i länet som helhet. 
Oskarshamns- och Borgholms kommuner har en geografisk närhet till varandra. Den fysiska 
närheten är emellertid lång då möjligheten att resa mellan våra kommuner är tidskrävande. Med 
detta sagt, är vi måna om att upprätthålla mellankommunala angelägenheter som stärker våra 
funktionella och rumsliga samband, oavsett om det handlar om fysisk eller digital mobilitet, 
besöksnäring, arbetspendling eller utveckling av besöksnäring. En färjelinje mellan Oskarshamn och 
Borgholm som trafikeras året runt, hade exempelvis kunnat medföra möjlighet att utöka vår 
gemensamma arbetsmarknadsregion. Vi är också måna om att gemensamt med Borgholms 
kommun möjliggöra för farleder och färjetrafik. För Oskarshamns kommun är Farled 33 mellan 
Oskarshamn och Visby särskilt viktig. Kansli- och utvecklingsenheten konstaterar att tidigare 

http://www.borgholm.se/oversiktsplanering
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ställningstaganden kring vindkraftsetableringar i Kalmar sund kvarstår. Oskarshamns kommun har 
nu ett tematiskt tillägg till översiktsplanen på remiss till och med den 30 juni, en plan som omfattar 
både vindkraft och solkraft. Inget område har pekats ut som lämpligt för vindkraft i Kalmar sund. 
Dock har ett område norr om Ölands norra udde pekats ut, se figur nedan. 
 

 
 
Figur, utdrag ur Oskarshamns kommuns vindbruksplan (tematiskt tillägg till översiktsplan) som nu är 
ute på remiss. Föreslaget område för vindkraft är skrafferat med grön färg. 

Konsekvenser för barn och unga 
Barn och unga förväntas inte påverkas av detta beslut. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-06-11 § 120 att kommunstyrelsen bör besluta enligt 
följande:  
 
Yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten godkänns och översänds till Borgholms kommun som 
Oskarshamns kommuns yttrande över granskningsförslag till ny översiktsplan.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
KSAU 2024-06-11 § 120 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 
Borgholms kommun 
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§ 190  Dnr KS 2024/000435-1 

Utredningsuppdrag till Smålandshamnar AB- 
Förnyelse av kajer 

Kommunstyrelsens beslut 
1.   Smålandshamnar AB (SHAB) ges i uppdrag att inom ramen för sitt Nyttjanderättsavtal och inom 

verksamhetsområdet i Oskarshamns hamn utreda: 
- Vilka underlag, utredningar och undersökningar som krävs för att söka tillstånd för en ny 

kajyta i enlighet med detaljplan vid Grimskallen. 
- Ta fram en grov kalkyl och tidplan för genomförande av densamma. 
- Föreslå hur ytorna på norra kajen ska och kan användas om en ny kajyta byggs. 
- Utreda möjligheter, hinder, grova kalkyl och tidplan för nollalternativet att renovera befintliga 

kajer (kajplats 34,35 samt 36) 

2.   Uppdraget ska redovisas innan utgången av 2024. 

Jäv  
Yvonne Bergvall (S), Rolf Lindström (M) och Johanna Bäckström Wörmke (SD) anmäler jäv och 
deltar inte i handläggning och beslut.  

Ärendet 
Oskarshamns kommun har upplåtit kajerna på hamnens norra sida inkl nuvarande 
färjeterminalsområde inom Oskarshamn hamn till SHAB. Upplåtelse tangerar hamnens 
verksamhetsområde och är reglerat i ett nyttjanderättsavtal. Där föreskrivs bl a att Kommunen svarar 
för alla större nyinvesteringar i fast egendom som begärs av SHAB och erfordras för 
hamnverksamheten. Frågan ska prövas i samma ordning som övriga kommunala investeringar. 
SHAB svarar för projektering och verkställighet av samtliga investeringsbeslut 
 
Följande uppdrag till SHAB är en del i att ge underlag för kommunala beslut om nyinvestering i kajer, 
något som behövs för verksamheten. Nästa steg kan vara att kommunen tar beslut om att påbörja 
projektering samt påbörja en ny miljöprövning av kajytor vid Grimskallen. Därefter få SHAB 
hemställa kommunen om ett investeringsbeslut. 

Bakgrund 
Då omfattande och återkommande skador uppmärksammats på kajanläggningen, beslöt styrelsen 
för Smålandshamnar 2023 att göra en fullständig inspektion och tillståndsbedömning av kajerna i 
Oskarshamns hamn. 
 
Uppdraget utfördes av Port Engineering vilka utförde inspektion och statusbedömning av kajerna i 
Oskarshamn. Inspektionen omfattade delar både över och under vatten. Dykinspektionen utfördes 
av Dawab Sverige AB. 
 
Utifrån undersökningen konstaterades att Norra Kajen är den som är i sämst skick av samtliga kajer 
i Oskarshamn.  Kajen bedöms vara uttjänt inom en snar framtid och redan idag är delar avstängda 
för verksamhet då kajen ej tål att belastas med hamnens mobilkranar. För fortsatt verksamhet 
bedöms det krävas en total nybyggnation av norra kajen vilken per idag ej ger utrymme för 
utveckling.  
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Idag hanteras Skrotfrags laster samt övriga bulkprodukter över kajen. Skrotfrag önskar utvecklas 
men har idag ingen möjlighet då hanteringen blockeras av utrymmesskäl samt båtstorlek då 
vattendjup för större fartyg är för lågt. En muddring av inre hamnen anses ej möjlig med tanke på 
den omfattande saneringen som genomförts. 
 
Gotlandstrafiken har även den påverkan på fartygsanlöp vid norra kajen då dessa ej kan angöra 
terminalen om fartyg ligger till kaj, detta skapar ökade kostnader samt en logistisk problematik. 
Kommunens satsningar på bland annat mötesplatser vid norra inre kajen kommer delvis i konflikt 
med hamnverksamhet nära inre hamnen med buller och damning vilket kan anses försvåra såväl 
kommunens utveckling av området som hamnens verksamheter. Att flytta ut verksamheter ligger i 
SHAB:s vision. 
 
Det finns en detaljplan för hamnen som medger byggnation av nya kajytor på det så kallade området 
Grimskallen.  
Oskarshamn kommun ansökte om tillstånd till hamnsaneringen samt etablering av nya hamn ytor vid 
bl.a. Grimskallen 2011 (MKB-konsult: Hifab AB). Tillstånd meddelades 2013. 
 
Till ansökan togs underlag fram ifråga om bl.a. 
• Bullerkartläggning  
• Provtagningar/utredningar om föroreningssituation 
• Utredningar om förslag på riktvärden för grumling i ytvatten vid muddring, hantering av 

muddermassor och returvatten 
• Hydrogeologisk utredning 

Tillståndet har därefter förfallit då det inte togs bruk inom hamnssaneringen. En ny miljöprövning 
måste därför göras om det ska bli aktuellt att bygga en ny kajyta. 
Det finns ett omfattande underlag från tidigare prövningar som är av stort värde och nytta för en ny 
prövning. Underlagen behöver dock uppdateras och aktualiseras med hänsyn till att det gått mer än 
10 år sedan underlaget arbetades fram. Detta även för att ta höjd för eventuella 
omgivningsförändringar. Vilka utredningar som kan ”återanvändas” i en ny prövning och vad som 
behöver kompletteras får bedömas tillsamman med hamnen och MKB-konsult. Här ska också 
noteras att kraven på underlag och skyddsåtgärder vid hamnar har generellt ökat under de senaste 
åren.  
 
När det gäller konstruktion och kostnader för en ny kajyta så finns det några förstudier kopplat till 
kajanläggning och byggnation vid Grimskallen. Mycket grova antaganden och kalkyler för ytor med 
höga bärighet har tittas på men i tillståndet var det främst utfyllnader av förorenade massor, därför 
behöver en ny översyn göras. 
 
Hamnens utveckling är i ett vägval. Smålandshamnar AB vill återuppta tidigare utredning gällande 
utbyggnad av verksamhet vid Grimskallen för att möjliggöra en förflyttning av nuvarande verksamhet 
vid inre kajen längre ut i hamnen. Kommunen har att bedöma om det finns tillräckliga ekonomiska 
incitament för en ny kajyta eller om det är bättre att renovera befintliga kajer. Vidare behöver en 
bedömning göras om möjligheten att nå ett nytt miljötillstånd för Grimskallen. Ett uppdrag att belysa 
dessa frågeställningar föreslås ges till SHAB. 

Konsekvenser för barn och unga 
Detta steg, att utreda förutsättningar, innebär inga konsekvenser för barn och unga. Att ta fram 
tillförlitliga beslutsunderlag är dock viktigt för avgörande beslut framåt i processen, beslut som kan 
innebära konsekvenser för barn och unga.  
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Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-06-11 § 124 att kommunstyrelsen bör beslut enligt 
följande:  
 
1.   Smålandshamnar AB (SHAB) ges i uppdrag att inom ramen för sitt Nyttjanderättsavtal och inom 

verksamhetsområdet i Oskarshamns hamn utreda: 
- Vilka underlag, utredningar och undersökningar som krävs för att söka tillstånd för en ny 

kajyta i enlighet med detaljplan vid Grimskallen. 
- Ta fram en grov kalkyl och tidplan för genomförande av densamma. 
- Föreslå hur ytorna på norra kajen ska och kan användas om en ny kajyta byggs. 
- Utreda möjligheter, hinder, grova kalkyl och tidplan för nollalternativet att renovera befintliga 

kajer (kajplats 34,35 samt 36) 

2.   Uppdraget ska redovisas innan utgången av 2024. 

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
detta.  

Beslutsunderlag 
KSAU 2024-06-11 § 124 
Tjänsteutlåtande, 2024-06-04, kommundirektören  

Skickas till 

För kännedom: 
Västerviks kommun 
Hultsfreds kommun 

För åtgärd: 
Smålandshamnar AB  
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§ 191  Dnr KS 2024/000455-1 

Årsredovisning 2023- Räddningstjänsten Sydost 

Kommunstyrelsens beslut 
1.   Årsredovisning 2023 för Räddningstjänsten Sydost godkänns.  
2.   Förbundsdirektionen, samt de enskilda ledamöterna i denna, beviljas ansvarsfrihet för den 

period som årsredovisningen omfattar.  
 
Andreas Erlandsson (S) och Lucas Lodge (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 och revisionsberättelse med granskningsrapport från Räddningstjänsten 
Sydost har inkommit till kommunen. 
 
Som medlemskommun i kommunalförbundet ska Oskarshamns kommunfullmäktige fatta beslut om 
godkännande av årsredovisningen samt om ansvarsfrihet.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kommunstyrelsen bör besluta 
enligt följande:  
 
1.   Årsredovisning 2023 för Räddningstjänsten Sydost godkänns.  
2.   Förbundsdirektionen, samt de enskilda ledamöterna i denna, beviljas ansvarsfrihet för den 

period som årsredovisningen omfattar.  

Dagens sammanträde 
2:e vice ordförande Leif Axelsson (SD) ställer proposition på kansli- och utvecklingsenhetens förslag 
och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Årsredovisning 2023 
Granskningsrapport med bilagor  
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§ 192  Dnr KS 2024/000443-2 

Skrivelse- Översyn av redovisning av lokalt partistöd 

Kommunstyrelsens beslut 
1.   Kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att göra en översyn av redovisningen av lokalt 

partistöd i enlighet med förslaget i skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna.  
2.   Uppdraget ska redovisas senast i december 2024.  

Ärendet 

Skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna- Översyn av redovisning av 
lokalt partistöd  
En skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna har inkommit 2024-06-10.  
 
I skrivelsen beskrivs att med anledning av den senaste tidens diskussioner om hur partistöden 
används finns det skäl att göra en översyn av den redovisning som partierna ska lämna in. 
Översynen ska innebära att det i samband med redovisningen av partistödet 2024 ska finnas en 
större transparens för vad partistödet har använts till.  Se skrivelsen i sin helhet i bilaga.  
 
Skrivelsen föreslår följande förslag till beslut:  
 
Kommunstyrelsen beslutar att kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att göra en översyn av 
redovisningen av lokalt partistöd i enlighet med förslaget i skrivelse från Socialdemokraterna och 
Moderaterna. Uppdraget ska redovisas senast i december 2024.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kommunstyrelsen bör besluta 
enligt följande:  
 
1.   Kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att göra en översyn av redovisningen av lokalt 

partistöd i enlighet med förslaget i skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna.  
2.   Uppdraget ska redovisas senast i december 2024.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till kansli- och utvecklingsenheten.  
 
Ordförande ställer proposition på kansli- och utvecklingsenhetens förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Skrivelse 2024-06-10  

Skickas till 
Kansli- och utvecklingsenheten  
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§ 193  Dnr KS 2024/000456-1 

Överföring av investeringsmedel - Cykelparkering 

Kommunstyrelsens beslut 
Medel om 550 000 kronor för år 2024 överförs från socialnämndens investeringsbudget till 
kommunstyrelsens investeringsbudget, till fastighetsavdelningen, tekniska kontoret. 

Ärendet 
Socialnämnden har i beslut 2024-06-12 föreslagit kommunstyrelsen att ta beslut om att överföra 
investeringsmedel från socialnämnden till kommunstyrelsen (tekniska kontoret) för investering i 
cykelparkeringar.  
 
Socialförvaltningen har delar av verksamheten placerad vid Åsa-området och efter hand som 
elcyklar köpts in finns efterfrågan på bättre förvaring än de utrymmen som idag används.  
 
Socialförvaltningen har tillsammans med tekniska kontoret kommit överens om att ett cykelgarage 
kan vara lämpligt alternativ. Enligt tekniska kontorets beräkningar uppgår kostnaden för ett 
cykelgarage till 550 tkr. Äldreomsorgen har sett över planeringen av reinvesteringar och köp kan 
göras genom intern omfördelning av SN inventarier. Tekniska kontoret saknar medel för 
byggnationen inom investeringsbudgeten för året 2024. Socialförvaltningen är dock angelägen om 
cykelgaraget byggs och föreslår därför att investeringsmedel om 550 tkr överförs från 
socialnämnden till kommunstyrelsen och tekniska kontoret (fastighetsavdelningen).  
 
Enligt beslut i kommunfullmäktige äger kommunstyrelsen rätt att ta beslut om att omfördela 
investeringsmedel från befintliga investerings- och exploateringsobjekt till nya investerings- och 
exploateringsobjekt upp till 3 mkr per objekt.  

Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kommunstyrelsen bör besluta att 
medel om 550 000 kronor för år 2024 överförs från socialnämndens investeringsbudget till 
kommunstyrelsens investeringsbudget, till fastighetsavdelningen, tekniska kontoret. 

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kansli- och utvecklingsenhetens förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Socialnämndens arbetsutskott, 2024-06-05, § 187  
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Skickas till 
För åtgärd:  
Ekonomiavdelningen  
 
För kännedom:  
Socialförvaltningen  
Tekniska kontoret, fastighetsavdelningen  
 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 40 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-06-19 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 194  Dnr KS 2023/000800-3 

Svar på motion 13/23 - Gör de offentliga toaletterna 
tillgängliga 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motionen avslås med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I motion från Mathias Karlsson (KLP) föreslås att kommunfullmäktige bör ge kommundirektören i 
uppdrag att ta fram ett förslag på hur offentliga toaletter kan bli mer tillgängliga för invånare och 
besökare. I motionen föreslås att toaletterna ska vara öppna dagtider helt kostnadsfritt.  

Yttrande från tekniska kontoret  
Offentliga toaletter spelar en viktig roll i det offentliga rummet och medför flera fördelar för både 
invånare och besökare. Genom ett stort utbud av offentliga toaletter gör vi det möjligt för människor 
att röra sig fritt i staden utan att behöva oroa sig för var de kan hitta en toalett. Besökare och turister 
uppskattar tillgången till rena och väl underhållna toaletter vilket kan förbättra deras upplevelse av 
staden och uppmuntra dem till att stanna längre.  
 
Oskarshamns kommun strävar efter att hålla en hög standard på de offentliga toaletterna. 
Erfarenheter från vår egen och andra kommuner visar att gratis toaletter leder till en ökad risk för 
vandalisering och missbruk. Ostädade och vandaliserade offentliga toaletter motverkar istället syftet 
med dem.  
 
I Oskarshamns kommun finns tillgång till både gratis toaletter och avgiftsbelagda som betalas via 
sms eller med kort. Gratis toaletter finns tillgängliga under bland annat kulturhusets ordinarie 
öppettider. Betallösningen förlänger livslängden och minskar underhållskostnaderna på 
toalettbyggnaderna. Kostnadens för offentliga toaletter i Oskarshamns kommun uppgick 2023 till 
cirka 300 000 kronor. De intäkter som generades uppgick till cirka 30 000 kronor. Syftet med 
avgiftsbelagda toaletter är inte att stänga någon ute utan att ha möjlighet att erbjuda trygga och rena 
toaletter. 
 
Tekniska kontoret delar ambitionen att göra centrum bekvämt och tillgängligt för alla invånare och 
besökare. Vi kommer fortsätta arbeta för att förbättra de offentliga toaletterna utan att äventyra 
kvaliteten och säkerheten.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några särskilda konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor föreslår 2024-06-11 § 
75 att kommunstyrelsen bör föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till 
yttrandet från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Yvonne Bergvall (S) yrkar bifall till utskottets förslag.  
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Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordförande godkänner detta.  

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP)  
Jag ställer mig bakom motionen.  

Beslutsunderlag 
KSNAT 2024-06-11 § 75 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Motion 13/23 
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§ 195  Dnr KS 2023/000276-3 

Information- O-ringen 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde  
Kommunstyrelsen får information om pågående arbete inför O-ringen i Oskarshamn.  
 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 43 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-06-19 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 196  Dnr KS 2023/000337-22 

Rapportering från ägardialoger med de kommunala 
bolagen och stiftelserna 

Kommunstyrelsens beslut   
Informationen noteras som mottagen.   

Dagens sammanträde  
Kommundirektören rapporterar att inga ägardialoger med de kommunala bolagen har ägt rum under 
perioden sedan föregående sammanträde. 
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§ 197  Dnr KS 2024/000050-21 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om aktuella händelser och projekt inom kommunens 
verksamheter enligt följande:  

- Kommunala bolagens mognadsgrad gällande IT-säkerhet ska mätas.  
- Oskarshamn Energi söker ny VD.  
- Medverkan på beslutsövning KKÖ 2024.  
- Upphandlingsprocess för E22 är påbörjad. 
- Fördjupat samråd med länsstyrelsen gällande Rv 37/47.  
- Rekrytering av ny teknisk chef är klar.  
- Verksamhetsledningens semesterplanering.  

 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 198 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut  
Följande anmälningsärenden noteras som anmälda:  
 
• KS 2024/000427 Uppföljning av Fossilbränslefri region 2030. 

Handlingsprogram 2023-2025 
• KS 2024/000150 Antagen planeringsstrategi, Mönsterås kommun 
• KS 2024/000439 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 

sammanträde den 2024-06-11 - Information- 
Räddningstjänst Sydost 

• KS 2024/000295 Protokoll direktionsmöte Räddningstjänsten Sydost  
2024-05-17 

• KS 2024/000150 Minnesanteckningar regionalt samverkansmöte angående 
vattensituationen 

• KS 2024/000232 Expediering av protokollsutdrag för Sydarkiveras 
förbundsstyrelse 2024-05-31, § 25 Redovisning av digitala 
arkivleveranser våren 2024 

• KS 2024/000232 Expediering av protokollsutdrag för Sydarkiveras 
förbundsstyrelse 2024-05-31, § 20 Återbetalning av 
medlemsavgift till medlemmar 

• KS 2024/000261 Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2024-05-31, Kalmar 
kommun 

• KS 2024/000413 Uppsägning av avtal mellan Kalmar länstrafik och 
Västerviks och Oskarshamns kommuner angående 
skärgårdstrafik 
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§ 199 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut  
Följande delegationsbeslut noteras som anmälda:  
 
• KS 2023/000165 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 

sammanträde den 2024-06-11 - Uppföljning- Införande av 
språktester inom socialförvaltningen 

• KS 2024/000083 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-06-11 - Plan för höjd beredskap 
2024-2026 

• KS 2024/000398 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-06-11 - Förslag till utdelning av 
fondmedel, Oskarshamns kommuns Omsorgsfond, 
Stiftelsen S J Robacks donationsfond, Syskonen Ebba och 
Einar Nilssons minnesfond och Greta och He 

• KS 2024/000402 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-06-11 - Beslut om dispens 
gällande avsteg från regler om dygnsvila för avdelning 
Eriksgatan inom OF 

• KS 2024/000412 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-06-11 - Förslag till arrendeavtal 
med Scania DCS AB - del av Döderhult 1:1, Oskarshamm 

• KS 2024/000441 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-06-11 - Beslut om utdelning av 
fondmedel  från John Uddenbergs donationsfond 

 
 

 


